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Statement by participants at the Inter-Country Committees (ICC) 
Forum for Peace in Africa 
Cairo-Egypt  
17-19 November 2023  
 
Subject: Providing Humanitarian Aid to Gaza and the Middle East 
  
Rotary is making every effort to adapt to the constantly escalating series 
of natural and man-made disasters by accommodating our members 
needs to respond more quickly to these devastating situations. There is 
much to learn from the experiences of all efforts mobilised to help 
Ukraine. 
  
Rotary is traditionally in the business of long-term sustainable grants to 
create lasting change. 
  
Acknowledging the role of Rotary Intercountry Committees (ICC) in 
promoting community development and addressing pressing global 
social issues, we hereby recognize the urgent need to support the 
people of Gaza and alleviate their suffering through the significant 
humanitarian assistance. 
  
The Rotary ICC member participants recommend the following: 
  
1. Establishment of a Rotary International Special Humanitarian Aid 
Fund for Gaza and the Middle East, dedicated to providing immediate 
relief and long-term support to the affected population. 
  
2. Collaboration with local and international humanitarian organizations, 
NGOs, and relevant stakeholders to ensure effective coordination impact 
of the aid provided.  
  
3. Prioritize the allocation of funds towards critical areas, including but 
not limited to:  
  
    a. Provision of food, clean water, and essential supplies to meet basic 
needs. 
    
    b. Support for healthcare services, including medical supplies, 
equipment, and access to essential medications. 
    
    c. Rehabilitation and reconstruction of infrastructure such as schools, 
hospitals, and housing. 



2 
 

    
    d. Education and vocational training programs to promote sustainable 
livelihoods. 
    
    e. Psychosocial support to address the mental health needs of the 
directly affected population and those who support them. 
    
    f. Promotion of peacebuilding and conflict resolution initiatives to foster 
dialogue and understanding among different communities. 
  
4. Establishment of a transparent and accountable mechanism for fund 
management to regularly monitor and evaluate the impact of the 
humanitarian aid programs and make necessary adjustments to ensure 
their effectiveness.  
  
5. Advocate for increased awareness and international support for the 
humanitarian situation in Gaza, through public campaigns, media 
engagement, and diplomatic channels.  
  
6. Provide quarterly reports on the progress and outcomes of the Rotary 
Special Humanitarian Aid Fund for Gaza.  
  
7. All of this emergency relief can run in parallel to our usual efforts to 
collaborate on both district and global grants - club to club and district to 
district. 
  
In view of the urgent crisis in Gaza, we are requesting the Rotary ICC 
Executive Committee to immediately submit a formal request to Rotary 
International Board and the Trustees of The Rotary Foundation for the 
creation of this Special Fund.   
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Déclaration des participants au Forum des Comités Interpays (CIP) 
pour la paix en Afrique 
Le Caire-Egypte 
17-19 novembre 2023 
 
Objet : Fournir une aide humanitaire à Gaza et au Moyen Orient 
 
Le Rotary met tout en œuvre pour s'adapter à la série sans cesse 
croissante de catastrophes naturelles et d'origine humaine en répondant 
aux besoins de nos membres pour répondre plus rapidement à ces 
situations dévastatrices. Il y a beaucoup à apprendre de l’expérience de 
tous les efforts mobilisés pour aider l’Ukraine. 
 
Le Rotary s'occupe traditionnellement de subventions durables à long 
terme pour créer un changement durable. 
 
Reconnaissant le rôle des Comités interpays du Rotary (CIP) dans la 
promotion du développement communautaire et la résolution des 
problèmes sociaux mondiaux urgents, nous reconnaissons par la 
présente le besoin urgent de soutenir la population de Gaza et de 
soulager ses souffrances grâce à une aide humanitaire importante. 
Les participants membres du Rotary ICC recommandent ce qui suit : 
 
1. Création d'un Fonds spécial d'aide humanitaire du Rotary International 
pour Gaza et le Moyen Orient, dédié à fournir des secours immédiats et 
un soutien à long terme à la population touchée. 
 
2. Collaboration avec les organisations humanitaires locales et 
internationales, les ONG et les parties prenantes concernées pour 
garantir un impact efficace de la coordination de l'aide fournie. 
 
3. Accorder la priorité à l'allocation de fonds vers les domaines critiques, 
y compris, mais sans s'y limiter : 
 

a. Fourniture de nourriture, d’eau potable et de fournitures essentielles 
pour répondre aux besoins fondamentaux.  

 
b. Soutien aux services de santé, y compris les fournitures et 

équipements médicaux et l’accès aux médicaments essentiels. 
 
c. Réhabilitation et reconstruction des infrastructures telles que les 

écoles, les hôpitaux et les logements. 
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d. Programmes d’éducation et de formation professionnelle pour 
promouvoir des moyens de subsistance durables. 

 
e. Soutien psychosocial pour répondre aux besoins de santé mentale 

de la population directement touchée et de ceux qui les soutiennent. 
 
f. Promotion d’initiatives de consolidation de la paix et de résolution 

des conflits pour favoriser le dialogue et la compréhension entre les 
différentes communautés. 

 
4. Mise en place d'un mécanisme transparent et responsable pour la 
gestion des fonds afin de surveiller et d'évaluer régulièrement l'impact 
des programmes d'aide humanitaire et de procéder aux ajustements 
nécessaires pour garantir leur efficacité. 
 
5. Plaider pour une sensibilisation accrue et un soutien international à la 
situation humanitaire à Gaza, à travers des campagnes publiques, 
l'engagement des médias et les voies diplomatiques. 
 
6. Fournir des rapports trimestriels sur les progrès et les résultats du 
Fonds spécial d'aide humanitaire du Rotary pour Gaza. 
 
7. Toute cette aide d'urgence peut se dérouler parallèlement à nos 
efforts habituels de collaboration sur les subventions de district et 
mondiales - de club à club et de district à district. 
 
Compte tenu de la crise urgente à Gaza, nous demandons au Comité 
exécutif du Rotary ICC de soumettre immédiatement une demande 
formelle au Conseil d'administration du Rotary International et aux 
administrateurs de la Fondation Rotary pour la création de ce fonds 
spécial. 
 


